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Transportudvalget har i brev af 10. maj 2021 stillet mig følgende 

spørgsmål vedrørende L 220 – Forslag til lov om anlæg af Lynette-

holm, som jeg hermed skal besvare. Spørgsmålet er stillet efter øn-

ske fra Susanne Zimmer (UFG). 

Spørgsmål nr. 5: 

Vil ministeren oplyse, hvorfor der i principaftalen bag Lynette-

holm-projektet kun arbejdes efter en målsætning om etablering af 

25 pct. almennyttige boliger? 

Svar: 

I principaftalen om Lynetteholm fra 2018, som den tidlige regering 

indgik med København Kommunes tidligere overborgmester, 

fremgår det, at Københavns Kommune forventer at anvende plan-

lovens mulighed for udlægning af 25 procent af boligerne som al-

mene boliger. Andelen er således fastlagt med udgangspunkt i 

planlovens rammer. Principaftalen er bredt forankret blandt parti-

erne i Folketinget og i Borgerrepræsentationen og vil således være 

gældende, indtil andet måtte blive aftalt. 

Kommunernes mulighed for at udlægning af op til 25 procent al-

mene boliger blev oprindelig indført af den tidligere SR-regering, 

SF og EL i forbindelse med finansloven for 2015. På trods af et vist 

borgerligt ønske om en tilbagerulning, blev reglen bevaret i aftalen 

mellem den tidligere V-regering, K, DF og S om en modernisering 

af planloven fra 2016 bl.a. pga. krav fra Socialdemokratiet.  

Med venlig hilsen 

Benny Engelbrecht 
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